
گروه انرژی: زنگنه گفت: توافق اوپک بیش�تر از کاهش واقعی در 
سال ۲۰۱۹ خواهد بود، اما میزان آن از سوی رئیس دوره ای اوپک 

)مانوئل کودو( اعلام می شود.
بی��ژن زنگن��ه وزیر نفت پس از حضور کوتاه در هفتمین نشس��ت 
وزارتی اوپک و غیراوپک در جمع خبرنگاران در توضیح نشس��ت 
۱۷۷ اوپک اظهار کرد: مذاکرات خوبی در این نشس��ت انجام ش��د 
که به نتایج خوبی رسیدیم و امید وارم به سرعت مسائل بین اوپک 
و غیراوپک نهایی شود، امیدواریم عکس العملی که بازار استنباط 
کرده همانطور که در ورای تصمیم بوده همان را درک کرده و فکر 

می کنم وضعیت موفقی داشتیم.
وی در م��ورد اینک��ه تصمیمی که اوپک گرفت چه میزان در ثبات 
قیمت نفت در بلندمدت تأثیر دارد، افزود: بیش��تر کوتاه مدت نگاه 
می کنیم، یک جلسه فوق العاده هم سه الی چهار ماه آینده خواهیم 

داشت که دوباره در آن تصمیم خواهیم گرفت.
وزیر نفت در توضیح اینکه چرا نشست ۱۷۷ اوپک بیش از هفت 

ساعت طول کشید، تصریح کرد: بیشتر مشکل ریاضیات بود.
زنگنه با بیان اینکه توافق انجام شده از سوی دبیر کل و رئیس دوره ای 
اجلاس اوپک پس از دیدار با کش��ور های غیر عضو اوپک اعلام 
می شود، تصریح کرد: ما باید موافقت نهایی کشور های غیر عضو 

اوپک را برای سهمشان در این توافق جدید دریافت کنیم.
وی درباره اینکه آیا مبنای توافق جدید، تولید سال ۲۰۱۸ خواهد بود 
یا سال ۲۰۱۹ گفت: بیشتر از کاهش واقعی در سال ۲۰۱۹ خواهد 
بود، اما میزان آن از سوی رئیس دوره ای اوپک )مانوئل کودو( اعلام 
می شود، امیدوارم نیم میلیون بشکه کاهش بیشتر نفت وجود داشته 
باشد. همچنین بیژن زنگنه پیش از آغاز نشست ۱۷۷ اوپک درباره 
اینکه آیا کاهش احتمالی تولید نفت از سوی اعضای این سازمان 
و همپیمانانش در حالیکه برخی کشورها به میان تعهداتش پایبند 
نیستند، اقدامی خوبی برای جلوگیری از اشباع بازار نفت در ماه های 

نخست سال آینده است، گفت: به نظرم طبیعی است اعضای اوپک 
در این شرایط بر مراعات بیشتر تاکید می کنند بخصوص آنهایی 
که فاصله آنها با پایبندی شان زیاد است. اگر همین میزان پایبندی 

رعایت شود، خوب است.
زنگنه درباره اینکه آیا همین میزان کاهش تولید کافی است، پاسخ 
داد:  کافی نیست اما لازم است. بقیه آن بستگی به تفاهم با غیراوپک 
دارد اما من به عنوان ایران از هر تصمیمی مبنی بر کاهش تولید که 
بر سر آن اجماع وجود داشته باشد، حمایت می کنم و هیچ مشکلی 
با آن ندارم. وزیر نفت به نامه خود به مانوئل کودو، رئیس دوره ای 

اوپک اشاره کرد و گفت: بنده در این نامه از وی خواستم این موضوع 
را که ایران هم اکنون به دلیل شرایط خاص و کاهش غیرداوطلبانه 
تحت فشارهای غیرقانونی آمریکا است را به اعضا منعکس کند. 
البته ایران تنها نیست و کشورهای دیگر هم هستند که از سهمیه 
تاریخ خود و آخرین سهمیه مصوب اوپک خیلی کمتر تولید می کنند. 
به همین دلیل یک عده کشورهای دیگر از این فرصت استفاده و 

تولید بیشتری می کنند.
زنگنه با اشاره به اینکه اگر تحریم ها برداشته شود، من هیچ محدودیتی 
را برای تولید ایران نخواهم پذیرفت و در بالاترین حد ظرفیت ایران 

تولید خواهم کرد، ادامه داد: در آینده کس��انی که هم اکنون بیش��تر 
تولید کرده اند باید کاهش بیشتری دهند؛ این موضوعی است که 

حق ملت و مردم ماست و من اینجا بر آن اصرار دارم.
وی ب��ا بیان اینکه کش��ورهای دیگ��ری هم مانند لیبی و ونزوئلا نیز 
تحت شرایط تحریم هستند که نمایندگان آنها اینجا هستند و حتما 
در مورد این موضوع موضع گیری خواهند کردند، اظهار کرد: اما من 
از جانب مردم ایران می گویم که من یک بشکه کاهش غیرمنطقی 
را نمی پذیرم و کسانی که از این فرصت خارج شدن نفت ایران از بازار 
استفاده می کنند و بیشتر تولید دارند باید در مقابل تولید بیشتر کنونی در 
آینده کاهش بیشتر هم انجام دهند و نباید توقع داشته باشند که ایران 
بعد از برداشته شدن تحریم بلافاصله اگر کاهشی نیاز بود به این سیستم 
بپیوندد. به هر حال این حق ماست که هم اکنون به دلیل غیرقانونی و 
خارج از اراده از ما می گیرند و ما در آینده انتظار داریم این موضوع حتما 

منظور شود و ما حتما به این ترتیب عمل خواهیم کرد.
وزیر نفت درباره بودجه س��ال آینده ایران توضیح داد: بودجه س��ال 
آینده از نظر ارقام و درآمد کل و هزینه ها بسیار نزدیک سال ۹۸ است 
و دوباره با شرایط سخت گیرانه برای هزینه ها بودجه تنظیم شده که 
تقدیم مجلس می شود و باید دید در مجلس چه خواهد شد. به هر 
حال من بیشتر از این نمی توانم درباره نفت صحبت کنم زیرا قرار 

من از نخست این بوده که آدرس به آمریکایی ها ندهم.
وی در پاسخ به اینکه موضع ایران ادامه توافق فعلی کاهش تولید 
است یا کاهش بیشتر است، گفت: اگر اعضای اوپک بپذیرند کاهش 
بیشتری صورت گیرد، من حمایت می کنم. در مورد میزان کاهش 
و هم��ه موارد باید تفاهم ش��ود که اگر اوپ��ک)رول اور کرد( پایبند 
به توافق بود، بگویند ناموفق ش��ده اس��ت. در واقع مراعات شرایط 
کنونی نیز کارخوب و یک دس��تاور اس��ت که اگر بیش��تر از این نیز 
کاهش تولید توافق شود باز هم دستاورد بزرگتری است و من هم 

با آن موافق هستم.

زنگنه تشریح کرد؛
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رئیس سازمان حفظ نباتات کشور گفت: سالانه 
بین ۲۵ تا ۳۰ هزارتن انواع سموم در کشور به 
مصرف بخش کش��اورزی می رس��د که از این 
میزان ۷۹ درصد س��موم کم خطر و متوس��ط 
خطر هستند.محمدرضا درگاهی در گفت و گو 
با ایرنا افزود: از این میزان سم مصرفی درکشور 

حدود ۲۱ درصد سموم پرخطر هستند زیرا برای 
مبارزه با برخی آفات و جلوگیری از طغیان آنها 
همچون موش مصرف این گروه از سموم امری 
اجتناب ناپذیر است.وی با تاکید بر اینکه در سبد 
مصرفی س��م کش��ور ۳۶۹ مورد سم کم خطر و 
متوس��ط خطر ثبت ش��ده است، اظهار داشت: 

تلاش داریم تعداد س��موم ثبتی در سبد سموم 
کشور را به ۵۰۰ مورد برسانیم که بخش عمده 
این س��موم کم خطر و بیولوژیک خواهد بود.
درگاهی در پایان اظهار کرد: هم اکنون سموم 
در سطح ۱۵ میلیون هکتار اراضی باغی و زراعی 

به مصرف می رسد.

مدیرعام��ل اتحادیه سراس��ری دامداران ایران 
گفت: از ابتدای طرح هویت دار کردن دام  تاکنون 
حدود سه میلیون راس دام سبک و سنگین پلاک 
گذاری شدند که بخش عمده آن مربوط به دام 
سبک است.سعید سلطانی سروستانی در گفت و 
گو با ایرنا درباره هویت دار شدن دام های کشور، 

افزود: در حال حاضر ۸۰ میلیون راس دام سبک 
و سنگین در کشور موجود است که نیاز به پلاک 
گذاری و هویت دارشدن دارند.به گفته وی، از این 
میزان ۷۲ میلیون راس دام سبک و هشت میلیون 
راس دام سنگین هستند.وی تصریح  کرد: برای 
اجرای  این طرح مهم، اتحادیه سراسری دامداران 

برای اطلاع رسانی با بنر، پلاکارد و پوستر اقدام 
هایی انجام داده، اما این کار کفایت نمی کند، بلکه 
این اقدام همکاری دیگر دس��تگاه ها همچون 
اس��تانداری ها،  فرمانداری ها، بخش��داری ها، 
وزارت کش��ور، نیروی انتظامی و  س��تاد مبارزه با 

قاچاق کالا و ارز را می طلبد.

79 درصد سموم مصرفی کشور کم خطر است۳ میلیون راس دام سبک و سنگین پلاک دار شدند اصناف 
www.tejaratonline.ir
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تسهیل شود
عضو ناظر شورای عالی انرژی مجلس با تاکید بر لزوم توسعه استفاده 
از سی.ان.جی در کشور اظهار داشت: ما زیرساخت های لازم برای 
توسعه سی.ان.جی در خودروها را در اختیار داریم، اما موانعی هم 
وجود دارد، اول اینکه تولید و واردات خودروهای پایه گاز س��وز با 
مشکلاتی مواجه است.رضا بختیار در گفت وگو با ایلنا، با بیان اینکه 
باید زمینه و شرایط واردات خودروهای پایه گازسوز را تسهیل کرده 
و نرخ گمرکی پایین در نظر گرفته شود، گفت: ما زیرساخت لازم 
برای استفاده از این سوخت را داریم، باید به سمت واردات و هم تولید 
خودروهای پایه گاز سوز برویم. وی در پایان خاطر نشان کرد و گفت: 
باید نسبت به تولید مخزن استاندارد و بالا رفتن ایمنی جایگاه ها 

اقدام شود تا سی.ان.جی در کشور رشد داشته باشد.

 شکست رویای سعودی ها
در عرضه سهام آرامکو

عرضه اولیه عمومی سهام شرکت نفتی دولتی آرامکوی سعودی 
همچنان کمتر از ارزش گذاری دو تریلیون دلاری مورد نظر ولیعهد 
عربستان سعودی است.به گزارش ایسنا، سه منبع آگاه به رویترز 
گفتند آرامکوی س��عودی عرضه اولیه عمومی س��هام را ۳۲ ریال 
سعودی )۸.۵۳ دلار( به ازای هر سهم قیمت گذاشته و ۲۵.۶ میلیارد 
دلار از عرضه اولیه خود کسب خواهد کرد و رکورد ۲۵ میلیارد دلار 
عرضه اولیه سهام شرکت چینی علی بابا در سال ۲۰۱۴ را می شکند.
آرامکو در این س��طح ۱.۷ تریلیون دلار ارزش بازار دارد که بالاتر 
از شرکت آمریکایی اپل به عنوان ارزشمندترین شرکت ثبت شده 
در بورس در جهان خواهد بود. اما عرضه س��هام آرامکو که اواخر 
ماه میلادی جاری در بازار بورس ریاض انجام می گیرد با شروع 
پرشکوهی که محمد بن سلمان، ولیعهد عربستان سعودی در نظر 

داشت، بسیار فاصله دارد.

تعیین سهمیه بنزین برای قایق های صیادی
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران در جدیدترین اطلاعیه 
خود به موضوع تعیین سهمیه بنزین برای مالکان قایق های صیادی 
پرداخت و اعلام کرد که این موضوع به هیئت وزیران ارائه شده است.
به گزارش تس��نیم، متن اطلاعیه ی ش��ماره۹ که از سوی شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی ایران صادر شده، به شرح زیر است: 
"ش��رکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران به اطلاع مالکان 
قایق های صیادی بنزین س��وز می رس��اند، موضوع تعیین سهمیه 
بنزین برای آنها در فصل صید، توسط کارگروه مربوطه به هیئت 
محترم وزیران ارائه گردیده که به محض تصویب نهایی، جزئیات 

آن منتشر خواهد شد."

نفت و نيرو

ظرفیت نیروگاه های خورشیدی به 450 مگاوات رسیدبهبود وضعیت منابع آبی کشور نسبت به گذشتهبرق مازاد صادر می شود

وزی��ر نیروگف��ت: صادرات ب��رق مازاد به 
سوریه نیازمند احداث خط ۴۰۰ ولت بین 
عراق و سوریه است که این مهم در برنامه 
وزارت نیرو جای گرفته است تا سه کشور 
ایران،عراق و سوریه  به یکدیگر به لحاظ 

تبادل انرژی متصل شوند.رضا اردکانیان در گفت وگو با خانه ملت 
درخصوص آخرین وضعیت فروش برق به عراق و س��وریه، گفت: 
ص��ادرات ب��رق م��ازاد به عراق به دلیل آنکه انجام عملیات اتصال ) 
سنکرون(،  انجام می گیرد و نحوه پرداخت بدهی های طرف عراقی به 
ایران نیز مانند هر قراردادِ فروشنده و خریداری تابع قرارداد منعقد شده 
میان ایران و عراق است.وی ادامه داد: همچنین به دلیل دور شدن 
از تابستان به طور طبیعی تقاضا خرید برق کمتر می شود بنابراین در 

زمستان صادرات کمتری به عراق و دیگر کشورها داریم.

مدیرعام��ل ش��رکت آب و فاض��لاب 
کشور از بهبود وضعیت منابع آبی کشور 
در س��ال آبی جدید نس��بت به س��ال آبی 
گذشته خبر داد و گفت: میزان بارندگی ها 
به طور متوس��ط ۲۲ درصد افزایش یافته 

اس��ت. البته بدین معنا نیس��ت که وضعیت بارش ها در همه نقاط 
کش��ور مناس��ب بوده است؛ چراکه توزیع بارش ها متوازن نیست و 
در بخش هایی از کشور با کمبود بارش مواجه هستیم.به گزارش 
ایسنا، حمیدرضا جانباز  با تأکید بر این مسئله که در اوایل زمستان 
برنامه پیش بینی تنش آبی سال آینده ارائه می شود، تصریح کرد: 
سال آبی جدید نسبت به سال های گذشته وضعیت بهتر خواهد بود 
چرا که تعداد زیادی از طرح های آبرسانی به بهره برداری رسیده و 

برنامه های خوبی را برای مهار آب انجام داده ایم. 

رئیس سازمان انرژی های تجدیدپذیر 
ظرفی��ت نیروگاه های خورش��یدی را 
حدود ۴۵۰ مگاوات اعلام کرد و گفت: 
خط��وط تولید صفحات خورش��یدی 
شیراز حدود ۲۵۰ مگاوات و خط تولید 

صفحات خورش��یدی منطقه فیروزه ۶۰ مگاوات اس��ت.محمد 
ص��ادق زاده در گف��ت وگو با میزان،همچنین به ظرفیت تولید 
صفحات خورش��یدی در کش��ور اش��اره کرد و گفت: ظرفیت 
این صفحات حدود ۳۵۰ مگاوات اس��ت و خطوط جدیدی در 
س��لفچگان و مناطق مختلف در دس��ت احداث اس��ت.به گفته 
صادق زاده حدود ۸ نیروگاه در حال حاضر با استفاده از صفحات 
خورشیدی تولید داخل در حال تولید برق هستند که میانگین 

تولید آن ها کمتر از نمونه های خارجی نیست.

گروه اصناف: سخنگوی سازمان حفظ نباتات گفت: سازمان خواربار 
و کش��اورزی ملل متحد )فائو( پیش بینی کرده اس��ت که طی ۲ 
روز آینده دس��تجات بس��یار بزرگی از ملخ های مهاجم وارد کشور 
ش��ده و جنوب اس��تان کرمان و منطقه جازموریان را مورد حمله 

قرار می دهد.
محمدرضا میر در گفت وگو با ایلنا با بیان اینکه ملخ های مهاجم از 
کشورهای هند و پاکستان به ایران بازگشته اند، اظهار کرد: ملخ های 
که هم اکنون وارد کشور شده اند همان های هستند که در فاز اول 

از ایران گذشته و به هند و پاکستان رفته اند.
وی ادامه داد: این ملخ ها برای زمستان گذرانی در مسیر بازگشت 
به کانون اصلی خود یعنی حاش��یه دریای س��رخ بار دیگر از ایران 

گذر خواهند کرد.
میر با تاکید بر اینکه ورود ملخ  ها به ایران به گستردگی فاز اول نیست،  
افزود: تنها ۲۰ تا ۳۰ درصد جمعیت ملخ ها وارد ایران می شوند که 

سطح بسیار کمتری از فاز اول تهاجم است.
وی اضافه کرد: هم اکنون اس��تان های هرمزگان و سیس��تان و 
بلوچس��تان در س��طحی بیش از ۲ هزار هکتار با ملخ های مهاجم 

درگیر هستند.
میر با اشاره به آخرین گزارش سازمان سازمان خواربار و کشاورزی 
مل��ل متح��د )فائو( درباره ملخ ه��ای مهاجم صحرایی،  گفت: این 
سازمان پیش بینی کرده است تا ۲ روز آینده دستجات بسیار بزرگی 
از ملخ های مهاجم وارد کشور ما می شود. وی تصریح کرد: دستجات 
بزرگ ملخ های مهاجم جنوب استان کرمان و منطقه جازموریان را 

مورد حمله قرار خواهند داد.

میر در پاسخ به این پرسش که آیا برای بازگشت دستجات بزرگ 
ملخ ها آماده هستید؟ گفت: آمادگی لازم برای مبارزه با ملخ ها را 
داریم، هم اکنون ماشین آلات و سموم مورد نیاز برای مبارزه آماده 
اس��ت و مش��کلی در این باره نیس��ت. به گفته میر؛ تا این لحظه به 
مزارع و باغ های مردم آس��یبی وارد نش��ده و حمله ملخ ها به مراتع 
بوده است. وی پیش بینی کرد: تا پایان مبارزه با ملخ های مهاجم 

خس��اراتی به مزارع و باغات وارد نش��ود. سخنگوی سازمان حفظ 
نباتات فاز اصلی حمله ملخ های مهاجم را در دی ماه عنوان کرد که 
بار دیگر از خواستگاه خود یعنی عربستان و حاشیه دریای سرخ به 
ایران خواهند آمد. میر تاکید کرد: با توجه به آمادگی ایران و تجربه 
گذشته برای مبارزه با ملخ های مهاجم، مبارزه در فاز اصلی تهاجم 

نیز با موفقیت و کمترین آسیب انجام خواهد شد.

متوس�ط اعتبار هر هکتار مبارزه علیه آفت ملخ صحرایی  �  
5۰ هزار تومان است

وی متوسط اعتبار مبارزه به ازای هر هکتار را ۵۰ هزار تومان اعلام 
کرد و گفت: بنابر برآوردهای س��ازمان فائو مبنی بر س��طح مبارزه 
ب��رای ف��از تهاجم��ی هجوم  ملخ ها در ماه های دی و بهمن رقمی 
بالغ بر ۴۵ تا ۵۰ میلیارد تومان مورد نیاز است که با توجه به پیگیری 
های صورت گرفته امیدواریم مشکلی در زمینه تخصیص اعتبار 

وجود نداشته باشد.
به گفته این مقام مس��ئول، براس��اس تجربه س��ال گذشته و حجم 
پیش بینی شده هجوم آفت ملخ به استان های جنوبی انتظار می 
رود که این میزان اعتبار به موقع تامین و در اختیار سازمان حفظ 

نباتات قرار گیرد.
وی با اشاره به اینکه رایزنی ها برای تخصیص اعتبار در حال انجام 
است، بیان کرد: وزیر کشور دستورات لازم در خصوص تخصیص 
اعتبار را دادند و رئیس سازمان برنامه و بودجه اعتبارات مورد نیاز 
را در نظر گرفتند تا در مواقعی که ملخ ها وارد فاز تهاجمی شدند، 

اعتبارات به سازمان های ذی ربط پرداخت شود .
سخنگوی سازمان حفظ نباتات در پایان درباره اینکه هشدارهای 
لازم برای مبارزه با ملخ صحرایی به کشور عربستان داده شده است، 
تصریح کرد: دبیر کمیسیون مبارزه با ملخ صحرایی در جنوب غرب 
آسیا طی سفر اخیری که به ایران داشتند، اقدامات ایران را خوب 
ارزیابی کرد و اذعان کرد که کشورهای عربی در زمینه مبارزه کم 
کاری کردند که به همین خاطر سازمان فائو هشدارهای لازم را در 

این زمینه داده است و همواره بر عملکرد آنها نظارت می کند.

فائو هشدار داد ؛

حمله دستجات بزرگ ملخ  به ایران تا 2 روز آینده مشکلی در تامین اقلام شب یلدا نداریم
رئیس اتاق اصناف تهران گفت: برای تامین اقلام شب یلدا هیچ گونه کمبود 
و مشکلی در بازار نداریم و با توجه به رکود بازار، فروشندگان تشنه مشتری 
هس��تند و با تخفیف بیش��تری کالا را به مصرف کنندگان عرضه می کنند.

قاسم نوده فراهانی در گفت و گو با میزان در توضیح تغییرات قیمت کالا با 
نزدیکی به شب یلدا گفت: از لحاظ تامین کالای شب یلدا هیچ گونه کمبود 
و مشکلی در بازار نداریم و قیمت ها با نظارت دقیق کنترل می شود.رئیس 
اتاق اصناف تهران تاکید کرد: بازار در حال حاضر تش��نه مش��تری اس��ت و 
رکود بازار موجب ش��ده تا فروش��ندگان کالا ها را با قیمت کمتری به دس��ت 

مصرف کننده برسانند.

ثبات قیمت ماهی در بازار شب یلدا
مدیر عامل اتحادیه تکثیر، پرورش و صادرات آبزیان،درباره آخرین وضعیت 
بازار ماهی در آستانه شب یلدا اظهار کرد: با توجه به شرایط مساعد تولید 
کمبودی در بحث عرضه نداریم.ارسلان قاسمی در گفت و گو با باشگاه 
خبرنگاران جوان با اشاره به اینکه نوسان قیمت در بازار، خارج از کنترل 
تولید کنندگان و صیادان است، افزود: با توجه به سودجویی عوامل واسطه 
و دلال اختلاف قیمت عمده فروشی )سر مزرعه یا اسکله( با بازار به ۱۰۰ 
درصد هم می رسد که این امر سودی برای تولید کننده ندارد؛ در حالی که 
عموم افراد تصور می کنند تولید کنندگان قیمت ماهی را افزایش داده اند.

قاس��می ادامه داد: اگر دس��تگاه های نظارتی بر بازار نظارت دقیق داش��ته 
باشند، در بدترین شرایط هم مشکلی در تولید وجود ندارد که بخواهد بر 
نوس��ان قیمت در بازار تاثیر گذار باش��د.او راه حل کنترل بازار و به حداقل 
رساندن قیمت را نظارت جدی دولت بر بازار یا واگذاری امور به تشکل ها 

و اتحادیه های اعلام کرد.

آخرین جزئیات پرداخت تسهیلات به چای کاران
رئیس سازمان چای کشور از پرداخت ۸۸ درصد مطالبات چای کاران خبر 
داد و گفت: بنابر آخرین آمار تاکنون بیش از ۳۰۰ میلیارد تومان از مطالبات 
چای کاران پرداخت و مابقی در نظر داریم تا پایان آذر به حساب چای کاران 
واریز کنیم و حال باید منتظر ماند و دید که وضعیت تخصیص اعتبار چگونه 
خواهد بود.حبیب جهان ساز در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران جوان،افزود: 
امس��ال ۱۲۶ هزار و ۷۵۳ تن برگ س��بز چای با ارزش بالغ بر ۳۴۲ میلیارد 
و ۴۰۰ میلیون تومان از چای کاران دو اس��تان گیلان و مازندران خریداری 
شد که نسبت به مدت مشاه سال قبل ۱۱ درصد رشد داشته است.او ادامه 
داد: امسال کارخانجات چای رقمی بالغ بر ۱۰۰ میلیارد تومان بالاتر از نرخ 
خرید تضمینی به چای کاران پرداخت کردند که این امر رضایتمندی نسبی 

آن ها را دربر داشته است.

اصناف و كشاورزی

نای��ب رئی��س اتحادیه باغداران تهران درباره علل گرانی گوجه 
فرنگی در بازار گفت: طبق روال همه س��اله با جابجایی فصل 
تولید از مناطق سردسیر به مناطق گرمسیر قیمت گوجه فرنگی 
با نوساناتی در بازار روبرو می شود، اما امسال سرمای زودهنگام و 
بارندگی های مکرر و بیش از نرمال در مناطق سردسیری تولید را 
زودتر متوقف کرد و به عبارتی دیگر بوته های گوجه فرنگی را از 
بین برد که این امر تا حدودی بر التهاب بازار دامن زد.مجتبی شادلو 

نایب ادامه داد: با برداشت گوجه فرنگی در مناطق گرمسیری و 
عرضه به بازار در هفته های آتی پیش بینی می شود که بازار این 
محصول به تعادل برسد.وی ادامه داد: با توجه به رشد چشمگیر 
محصولات جالیزی و باغی صادرات امری ضروری است چراکه 
توقف آن می تواند منجر به رکود و زیان کشاورزان شود ضمن 
آن که در شرایط فعلی صادرات گوجه فرنگی به طور محسوس 

در حال انجام است.

نایب رئیس شورای ملی زعفران، از ثبات نرخ طلای سرخ طی 
۲ هفته اخیر در بازار خبر داد و گفت: هم اکنون حداقل قیمت 
هر کیلو زعفران ۶ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان و حداکثر ۹ میلیون 
تومان است.غلامرضا میری در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران 
جوان با اشاره به اینکه رکود بر بازار داخلی زعفران حاکم است، 
افزود: فروش زعفران در بازار داخل نسبت به ماه های اخیر کاهش 
چشمگیری پیدا کرده که هم اکنون نمی توان درصدی برای 

اف��ت فروش اعلام کرد.میری درباره آخرین وضعیت صادرات 
طلای سرخ بیان کرد: بنابر آمار ۸ ماهه گمرک ۱۳۲ تن و ۷۵۳ 
کیلو زعفران به بازارهای هدف صادر ش��د که نس��بت به مدت 
مش��ابه س��ال قبل ۱۳ درصد افت داش��ته است.  وی ادامه داد و 
گف��ت: ب��ا توجه به موضوع محدودیت های صادراتی، صادرات 
زعفران از طریق قاچاق و کارت های اجاره از طریق افغانستان 

به دیگر کشورها در حال انجام است. 

افت ۱۳ درصدی صادرات طلای سرخسرمای زودهنگام بر گرانی گوجه فرنگی دامن زد


